
 

   
Referat mandag d. 09.10-2023 kl. 18.00-20.00  

Lokale: Personalerummet  Fraværende: Elevrådsrep. 

Punkter Ansvarlig Beskrivelse Tid Referat 

1. Protokol       Referat godkendt  

2. Siden sidst         

 
* Formand Thomas     

Ingen forældrehenvendelser 
Ingen fra skolebestyrelsen deltager i Landsmødet 
 

* Ledelse JAX     

JAX er konstitueret skoleleder på Sydfalster skole 
samtidig med skolelederopgaven her, og han kører 

derfor lidt frem og tilbage mellem skolerne. 
9. klasserne har været i Berlin, og det har været en god 
tur med eksemplariske elever, der har overholdt aftaler. 
 

Vi drøfter, om Skolefoto, som vi kender det, skal 
fortsætte. Skolebestyrelsen anbefaler, at vi stopper 
ordningen. Da klassefotoet er det mest efterspurgte, vil 

vi arbejde på at få taget sådanne selv.  
 
Generelt er vi ikke tilfreds med kvaliteten af rengøringen. 
Der er prøveperiode på nogle skoler i kommunen med 

”egne rengøringsfolk”. Det kunne vi også tænke os. 
Lige nu gives der dagbøder, når rengøringen ikke er i 
orden på Sophieskolen. Kvaliteten tjekkes dagligt.  

 

*AMO/MED      

Vi skal have en ny undersøgelse af det psykiske 

arbejdsmiljø.  
Vi har besluttet et undersøgelseskit, hvor vi kan måle 
medarbejdernes trivsel. 

Vi har planlagt et pædagogisk arrangement, hvor vi skal 
arbejde med positiv psykologi i forhold til arbejdsglæde.  
 
 

*Elevråd       

Mobilpolitik 

Udsættes, da elevrådsrepræsentanterne ikke er her. 
 

* Andre  Alle     

Skolebestyrelsen har hørt om ønske omkring en 
skoleklokke. Der arbejdes fortsat på en form for ”klokke”. 
 

Henvendelse fra en forælder i forhold til UC/SFO, hvor 
personalet både skal være flyvere og pædagoger. 
Ligeledes har nogle forældre oplevet, at pædagogerne 
ikke helt styr på, hvor deres børn befinder sig. 

Skolebestyrelsen anbefaler direkte kontakt til SFO og få 



 

   
lavet aftaler omkring særligt tydeligt opsyn på bestemte 
områder. 
 

Sophieskolen skal huske at invitere alle ordblinde elever 
til ordblindearrangementer.  
   

3. Økonomi Jax   

Vi har fortsat flere udgifter til elever med særlige 
specialpædagogiske behov, end vi får til området i vores 

ressourcetildeling. Dette kommer til at betyde et 
underskud i regnskabet.  
 

4. Pause- og 
Spisetid Jax   

Pause- og spisetid – lovgrundlag og beslutninger 
Udsættes til næste møde. 

 

 
5. Ændring af 
principper  alle   

Skolerejser 
Skolen må ikke opkræve betaling for en skolerejse. 
Skolen må gerne opkræve kostpenge (pt. 83,- pr døgn pr. 

elev). 
Skolen må gerne betale for udgifter for medarbejderne.  
Hvis skolerejserne skal fortsætte, skal forældrene selv stå 
for rejsen. 

Vi drøfter muligheder for, at forældrene kan indsamle 
pengene, og hvorvidt børnene kan deltage i 
indsamlinger/fællesarbejde. Det kræver et forældreråd, 
der organiserer og inspirere eleverne.  

JAX undersøger fortolkning af lovgrundlaget i forhold til 
fx mulighed for samarbejde med ungdomsskolen eller 
om et busselskab må opkræve beløbet. 

 

6. Punkter til 
næste møde Alle   

Mobilpolitik v. elevrådet 
Skema inkl. pause- spisetid v. Laila – lovgivning og 
beregning 
Princip for skolerejser 

Budgetopfølgning 
 

7. Eventuelt Alle     

Skovkøkkenet 
Vi arbejder fortsat med at overtage Skovkøkkenet som 
en social virksomhed, hvor kommunen køber pladser til 

borgerne.  
Vi skal være opmærksomme på udvalget i hele 
frikvarteret, så der er nok til de sidste.  
 

8. Personfølsomt   

Elevrepræs
entanter 
deltager 
ikke   

     



 

   

  

     


